

長者家居環境改善計劃

Home Modification Programme for the Elderly

計劃在18區為有需要的長者進行家居維修工程，以提高他們的家居安全及生活質素，建立長者及年齡友善的居住環境。並進行社區教育和宣傳，透過不同形式推廣長者及年齡友善和家居安全的重要。

The programme provides home modification for the elderly across 18 districts to enhance their home safety and living quality and build an age-friendly living environment. And to promote the importance of home safety and age-friendliness through various channels.

計劃主要元素

Key components

- 為有需要的長者進行家居環境改善工程（如家居維修、添置家居設施、改善家居衛生服務等）
- 由職業治療師或物理治療師為有復康需要的長者提供評估及改善方案
- 招募義工成為「齡活大使」，為他們提供有關長者家居改善的培訓
- 進行街站及工作坊，推廣長者及年齡友善家居
- Provide home environment improvement work (e.g. home modification / installing devices / improving hygiene) to enhance their home safety and living quality.
- Provide assessment and intervention solutions by occupational therapists / physiotherapists for elderly people with rehabilitation needs.
- Recruit volunteers as AFC ambassadors and provide training on home visit skills and knowledge of home safety.
- Organise promotion booths and workshops to promote age-friendly home.

主辦機構 Organisation	項目名稱 Programme Name	推行地區 District
	長者家居環境改善計劃 Home Improvement Project for the Elderly	港島區 Hong Kong Island
	樂安居計劃 Home Modification and Safety Project	港島南、港島西、深水埗、黃大仙、葵塘、屯門、元朗及離島 Hong Kong South and West, Sham Shui Po, Wong Tai Sin, Kwun Tong, Tuen Mun, Yuen Long and Islands
	長者友善家居改善計劃 Age-friendly Home Modification Programme	荃灣及葵青 Tsuen Wan and Kwai Tsing
	齡活智翠樂安居 Age-friendly Home Modification Programme	九龍城、油蔴地、北區、沙田及大埔 Kowloon City, You Tsim Mong, North, She Tin and Tai Po
	家添友善：長者住屋環境改善計劃 Home Safety and Living Improvement Project	離島、九龍城及西貢 Islands, Kowloon City and Sai Kung



長者住所浴室經工程人員維修後環境大大改善了。
The bathroom environment for an older person has been largely improved after home improvement work by the contractor.



長者住所的屋內環境只靠布幔遮蓋，工程人員為長者裝上新的木門。
Contractor helps an older person to install a new wooden door to replace the curtain originally used to cover the doorless entrance.

長者及年齡友善城市範疇

Domains of Age-friendly City

